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ra, pedig csak attól fél, hogy decentralizáló-
dik a párt és az ő befolyása kisebb lesz;. 

Egyébként itt közöljük Gerle Imre dr. 
válaszát, amely kellőképen megvilágítja a 
helyzetet: 

— Szegeden ezideig is két .'függetlenségi 
párt volt: az első és a második 'kerületben. 
Mivel most harmadik választókerület is lé-
tesült, természetesen nekünk már mostan a 
harmadik kerületben is szer vezkednünk kell, 
mert szervezkedik a munkapárt és a szociál-
demokrata párt is. A mi pártalakitásunkat 
semmiféle személyi tendencia nem vezette, 
szóba sem jött az, ihogy ki Legyen a képvise-
lő. Kószó Istvánnak a személyemet sértő ós 
gyanúsító nyilatkozatára kijelentem, hogy 
mint ő jól tudja, engem már az alsótanyai 
polgárok többször fel akartak léptetni kép-
viselőnek, de én a bizalom elől mindannyi-
szor kitértem, mert másirányu nagy elfog-
laltságom mellett nem vállalhattam mandá-
tumot. különben -is a választások idejére 
nagy szükség van erre a pártra, mert egy 
vezetőségnek két választói kerület ügyeit in-
tézni nem lehet. 

— Az sem áll, ihogy Kószó erről a párt-
alakulásról ne tudott volna. Még Kossuth 
temetése előtt megmondtam neki egy érte-
kezleten, ihogy meg fogjuk csinálni az alsó-
tanyai függetlenségi pártot. Kószó ekkor 
helyeselte az eszmét, most pedig egyszerre 
félti a párt egységét. Pedig eddig is /rét elnö-
ke volt a pártnak, amit legtjóbban bizonyít 
az, hogy amikor az emiitett értekezleten 
Kószó elnökölt, többen közbeszóltak, hogy 
iáiért elnököl Kószó, hiszen Becsey a mi el-
nökünk. L ' í ' '' 

Görögország konfliktusa. A világsajtó 
érdeklődését 3 görög-török konfliktus foglal-
koztatja, mely állandóan feszült és komoly 
helyzetet teremtett. Az athéni minisztertanács 
tegnap délután összeült és foglalkozott a 
helyzettel. A minisztertanácson felolvastak 
több kisázsiai táviratot, melyekből kitűnik, 
hogy a görögök üldözése nemcsak nem csök-
kent, (hanem igen nyugtalanító mértékben 
fokozódik. A porta válasza a görög jegyzék-
re még nem érkezett meg. A helyzet állan-
dóan komoly. — A Csataldzsába küldött pol-
gári felügyelő táviratozza, hogy sikerült a 
rendet helyreállítani. Szmimából érkezett je-
lentések szerint Számosz lakosai kifosztották 
a Dette PubliQue hivatalos helyiségeit és bru-
tajizálták a muzulmánokat. — Konstantiná-
polyban a nagyvezér tegnap fogadta a diplo-
máciai kar tagjait. Általánosan feltűnt, hogy 
a fogadásnál a görög követ nemi jelent meg. 
— A francia külügyminiszter utasította Fran-
ciaország athéni követét, hogy a görög kor-
mányt Törökországgal váló konfliktusa tár-
gyában mérsékletre intse, Ugyancsak figyel-
meztette a francia külügyminiszter konstanti-
nápolyi nagykövete révén a portát iis, hogy 
a helyzet rosszabbodását ,ne várja, hanem mi-
nél előbb válaszoljon Görögország jegyzéké-
re. 

Szabályrendelet készül 
az értékemelkedési adóról. 

(Saját Vudósitónkjól.) A pénzügyi bi-
zottság 'keddi ülésén Balogh Károly pénzügyi 
tanácsos döntést provokált, hogy a város jö-
vedelmeinek fokozása érdekében akarják-e 
Szegeden életbe léptetni az értékamefkedési 
adót, vagy sem:. Ez a kérdés nem először 
került már a bizottság elé, de mindannyiszor 
napirendre tértek fölötte. Ezúttal — azonban, 
hosszas vita után, keresztülment a pénzügyi 
tanácsos javaslata — egy szótöbbséggel. Ez 
a szótöbbség az elnök szavazata volt. Ki-
mondta elvben a bizottság, ihogy helyesnek 
tartja a betterment életbeléptetését és utasí-
totta a tanácsot, hogy szabályrendeletet 'ké-

szítsen róla. Az ülésről az alábbi részletes 
tudósításunkban számolunk 'be: 

Az ülést Bokor Pál helyettes polgármes-
ter nyitotta meg. Balogh Károly pénzügyi 
tanácsos előadta, hogy a város jövedelmei-
nek fokozásáról feltétlenül gondoskodni kell 
annál is inkább, mert a kiadások évenként 
a fokozatos fejlődés arányában fokozatosan 
növekednek. Döntésre kell vinni tehát első-
sorban azt a kérdést, hogy az értékemeikedé-
si illetéket életbeléptessók-e vagy sem. Tgaz-
sáigos és semmiképen sem javasolható dolog, 
ihogy azok, akiknek ingatlan vagyona u j köz-
müvek létesítése következtében értékben 
emelkedik, ebből az emelkedésből valamit 
juttasson annak is, aki ezt a .közmű építésé-
vel előidézte: a közönségnek. A betterment 
egyik legnnéltányosaibb és legjövedelmezőbb 
fa j tá ja a telkek értékemelkedésének meg-
adóztatása. 

MÁRÓL viszonyok, de a bettermentet 
évi 

nt mii® " 
igazságosabb adó mint a betterment. h 0 / ̂  

NE® -7, IE 
holnapra csinálják meg, évek telnek W ' 
ainig életbe Jóplhet. , „ 

Wimmer Fülöp szerint nincs a Tllag . 
azt az ellen komoly érvet felhozni, Ihogy 

nyereséget, amely közpénzekből ju tot t -
nosoknak, megadóztassák. Ez ellen ne® 
bet olyan hasonlattal érvelni, mint am'jÚ1) 
nel Landesberg bizottsági tag ur kerfS. 

'.föl-

említvén, ihogy Temesváron van ipaí, 
kedelem, házakat, hidakat építenek, sato Ĵ 
Igaz, ihogy az utóbbi évek gazdaságid ^ 
voltak előnyösek a városra nézive, de 8 . 
itt, Szegeden, csupán rosszak a t3S?0

 lir, 
Temesváron betegek. Ezt 

L a n d e s b e r g 
mint kereskedő ember épen olyan jól tu 
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újonnan festve, teljes komforttal, 
| augusztus hó elsejére X 
t elköltözés miatt k i a d ó . • 
Korcsolyázó-tér, Zászló-utca 7. 

Wimmer Fülöp: És meddig .mehet ez? 
Balogh Károly: Huszonöt százalékig a 

szerint, .hogy beépített, vagy beépítetlen te-
lekről van szó. Én most csak azt vagyok bá-
tor megkérdezni, hogy a pénzügyi bizottság 
kívánatosnak tartja-e, hogy erre vonatkozó-
lag szabályrendelet-tervezet készíttessék, igen 
Vagy nem? 

.A bizottsági tagok egyik része igennel, 
másik része nemmel felelt. 

Wimmer Fülöp: Aki ezt a várost szereti, 
az kívánatosnak tartja. 

Bokor Pá l : Méltóztassék csak arról ha-
tározni a bizottságnak, hogy elvben kivána 
tosnak tartja-e az értékemelkedési illeték 
említett vállfaját, illetve erre vonatkozó sza-
bályrendelet megalkotását. 

Obláth Lipót elvileg hozzájárul a javas 
lathoz, de a kivitelénél nagy óvatosságot 
ajánl. Ott kell behozni az értékemelkedési 
illetéket, ahol nem akasztja meg a fejlődést. 
Tehát a város belterületén. Az sem volna to-
vábbá helytelen, ha a külterületi földek is 
megadóztatnák ebből a szempontból, mert 
azok értéke a város pénzén épített műutak-
kal majdnem az ötszörösére emelkedett. 

Kószó István dr. n'apirendtérést indít-
ványoz a betterment fölött. Azt fejtegeti, 
hogy ez rendkívül megterhelné a háztulaj-
donosokat, akik az utóbbi időben állandóan 
panaszkodnak, hogy lejjebb száll a (házbér... 

Wimmer Fülöp: Nyolc évig eleget stáj-
geroltak. 

Rósa Izsó dr. azt mondja, ugy kell meg 
oldani a kérdést, 'hogy az értékemelkedési 
adót csak .akkor rójják ki, amikor például 
a házat eladják s az eladásnál nagy érték-
emelkedés tűnik ki. Tdliát az értékemelkedé-
si illeték csak akkor volna kötelező, ha a ház 
tu la jidpn jogában változás áll be, olyan vál-
tozás, amelyből a közszolgáltatások révén a 
háztulajdonosnak előnye Van. 

Landesberg Mór nem érti, hogy lehet 
ilyen javaslattal a mai viszonyok között a 
pénzügyi bizottság elé jönni. Értené, ha pél-
dául Temesváron léptetnék ezt életbe, ahol 
van ipar, kereskedelem, élet, vannak épít-
kezések, imost is több hidat építenek a Be-
gán. Szegeden szerinte nincs helye a hetter 
mentnek, indítványozza, hogy térjenek napi-
rendre fölötte. 

Rósa Izsó dr. elismeri, hogy rossza,!: a 

mint ő. 
Landesberg Mór: Bár csak 

olyan élet lenne. 
Bokor Pál: No nem cserélnénk 

várral! ff 
Wimmer Fülöp: De nem ám! 

don, sőt Debrecenben is rosszabbak 8
 jfí. 

nyak, .mint itt, mert mi nem forduff , 
kihez jobbakért. Minden adó népsaei® öJ. 
aki akarja, többó-keVésbé az is az, 'a*8 ^ 
ban a bettermentnek ellene van, !1

bjz0tt-
egyenesen a népszerűséget keresi A , 
ságnak minden tagja bizonyára 
akarja a /várost, a fejlesztésnek P66lf 
között egyik legegészségesebb, l e g j ö f f , f f 
zöbb módja a betterment, kéri a 
hogy elvben mondja ki, hogy a ff ff 
behozatalát kívánatosnak tartja. Kiss1 ^ 
a rossz gazdasági viszonyok miatt nal 1 <fj-
re-tórést ajánl a javaslat fölött. , 3 3a' 
vadar szintén nem tar t ja időszerűn© aj, 
vaslatot. Végmann Ferenc dr. azt " ff 
hogy amikor a város egyik oldalon 
zel szórja a pénzt, akkor csak ,ij 
tartozhat 'a bizottság a tanácsnak, 'l^'jjJí8 

jövedelmekről kiván gondoskodni. A ^ f f 
•azonlban, ugy véli, most nem aktuáli/ta. p 
Károly dr. szerint a város légiért©*6-, :<,y 
szei .már el varnak látva közmüvekk/^, 3 
ezek a városrészek mentesítve voln - ff 
betterment alól, 'a külső területet © jü-
annál nagyobb mértékben sújtaná. \ ffl 
ságos (dolog tehát olyan adót behoz®/;, 3 
az egyiik részt súlyosan m e g t e r h e l i -
másikat egyáltalán nem érinti. 

A vita ezzel befejeződött. A ff ff P 
sokra Balogh Károly röviden vá®/ /^ , 8 

a kérdés nagyon is aktuális e'' 
közmüveknek nemcsak az a rész6 ^ f f 
az ertekemel kedest, amelybe a 6Í* t„u f 
vizvezeték, uboaburkolás tartozik, ha" ff 
dául a tüzérlaktanya fölépítése isff"' 

r j ™ r t ' w . f l(*Vu , 

téhben növelni fogja a környéken • f j 
kek értékét s ott egy egész uj eároff . a 
keletkezni. Az előterjesztést a n n á l 
pártolnia kell, mert ha a város ff)ff, 

értékemelkedési adó életbelépő / <f melyhez ma törvényadta joga v .a I/„ 
rosi törvény alapján megcsinálja "" az 

„ — . . r í t r i / i , . ™ . ™ - , löket 11 
akkor ez ellen nemcsak hogy nem 
láta, de még kártalanításra sem sz""'ff0 

város. iM.ig, ha most kimondja, * 
za a 'bettermentet, akkor, lia az ál® . ff 
szi majd át, de legalább kártalanít' __ 
a várost. D 

Bokor Pál kijelenti végül, b o f f f / 
fogadják az előterjesztést/ a 
fog nagyon sietni a szabályrend®3^^ e' e> n ' a i w n i a xx O/xcblJCH.T x ^ „ 

kotásával, hanem akkor fog csak 
állni, h'a a viszonyok megengedi*' 

Ezután szavazásra került a 
bizottsági tagok közül ha&* ff m 

a betterment mellett. hatan e l l f f - . f f f f ' P 
, 0 K É R ^ V 

az elnök szavazata döntölte el a 

Balogh Károly előterjesztése 
zott, mond ván, nem lesz kára a ' v . 
lő le, ha el is készítik a s z a b á l y * ® " ^ ^ ; 3 
trillát a pénzügyi bizottság eg>) ffff 
gel utasította a. tanácsot. hoűU 1 

betterment szabályrendeletét. 

Hirdetések közlésére 
szeriibb a Délmagy^r°f 


